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中  文  摘  要

学校工作的核心是为了学生的发展。一切为了学生，为了一切学生，为了学生的一切，是学校工作的中心。而学生管理质量好坏直接关系到学生能否健康成长，学生管理工作千头万绪，形式也多种多样，如何找到一种行之有效的方法，应该引起所有教育行政管理人员和从事教育教学人员的高度重视。尤其是农村初中学生管理过于单调、枯燥，效果更差，因此找到适合农村初中学生管理的方法就显得十分重要。

  本研究从分析宿舍文化建设的效果入手，探讨农村初中宿舍文化建设对学生管理的作用，并从理论上对农村初中宿舍文化建设对学生管理作用进行解释说明。

  本研究所分析的宿舍文化建设对学生管理作用的实验，是本文作者持续了多年的，并在一定范围进行了推广，取得了明显的效果。 

本研究对该实验的效果分析表明：    

（1） 农村初中宿舍文化建设能够有效促进学生管理质量的提高。

（2） 农村初中宿舍文化建设是学生管理的一种好方法。
（3） 成功的宿舍文化建设对学生管理起着重要的作用，尤其能强化学生的自我管理意识，提高他们的自我管理能力。
本研究的价值在于：从实践上，能有助于进一步完善学生管理相关的各种类型的宿舍文化建设，使之能在明确的理论指导下更成功地发挥效力，并能有助于当前我国农村初中学生管理模式的改革和探索。从理论上，为在农村基础教育领域普及各种先进的心理学和教育学研究成果，能发挥一定意义上的诠释和介绍的作用。
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Abstract

The aim of school education is to help student to develop themselves .all that we do should be based on the students’ interest, we should do our best to help each student, and we should take very aspect into consideration when doing school work. Meanwhile the students’ management can directly decide that whether students can grow healthily. It should take eyes of all the teachers and administrators of education, for the work is really hard and complicated .as for rural student management the efficiency is quite low because of the monotony and dullness of the work .Therefore, it is important for us to find a way that is fit for the special circumstance of rural education.

Stating with the analysis of the effect of the dormitory culture the author want to find and then explain that how rural middle schools can do work of student management through the building dormitory culture.

The experiment that mentioned above has been started many years ago Meanwhile the author has also tried to extend the sphere and it proved to be a successful try .the analysis of the experiment in this study shows :

(1)The building of rural middle school dormitory culture can greatly improve the quality of student management.

(2)The building of rural middle school dormitory culture is a good way to do the work of student management.

(3)The success of the building of the dormitory culture will have a great effect on student management, for it can strengthen the consciousness of self-control and help student manage themselves better.
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